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Protokół nr XXIX/2013 

z  Sesji Rady Gminy Wymiarki z dnia 26 czerwca 2013 r. 

odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury i Biblioteki w 

Wymiarkach. 

 

Ad.1. Otwarcie sesj i . 

Przewodniczący Rady Gminy Wymiarki Pan Piotr Adamek o godz.16:00 

otworzył obrady XXIX Sesj i  Rady Gminy w Wymiarkach.  Na podstawie l isty 

obecności stwierdzi ł  prawomocność  obrad (w sesj i począ tkowo uczestniczyło 13 

radnych- quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzj i) .  

W obradach uczestniczyl i :  

1. Adamek Piotr 

2. Pi lny Jerzy 

3. Bednarz Janina  

4. Hoffman Cezary 

5. Kowalski Piotr 

6. Kowalów Edward 

7. Starzec Andrzej  

8. Wróbel Leszek 

9.  Janiszewski Waldemar  

10. Szkodzińska Barbara 

11. Kiszka Halina 

12.Babiarz Zbigniew 

13.Żółtański Czesław. 

Ponadto w sesj i  uczestniczyły osoby zaproszone. Listy obecności  radnych i  

gości zaproszonych stanowią  załączniki  nr 1 i  nr 2  do niniejszego protokołu. 

Ad.2. Zatwierdzenie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady Gminy nie odczytywał porządku obrad ze względu na 

to, iż  radni otrzymali  go przed sesją .  Zapytał także czy ktoś  wnosi uwagi do 

porządku. Uwag nie wniesiono.  Poddano  pod głosowanie porządek obrad, 

który został przyjęty jednogłośnie.  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 
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2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z XXVIII sesji.  

4. Wnioski z posiedzeń  komisji stałych Rady Gminy Wymiarki.  

5. Wniosek o powołanie Skarbnika Gminy Wymiarki. 

6. Interpelacje i  zapytania radnych. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

8. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w 

okresie między sesjami. 

9. Sprawozdanie Wójta Gminy Wymiarki z działań  podejmowanych w 

okresie pomiędzy sesjami. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2012 r. 

b) absolutorium 

c) powołania Skarbnika Gminy Wymiarki. 

      10. Wolne wnioski i  zapytania. 

11. Zamknięcie obrad XXIX sesji. 

Ad.3. Zatwierdzenie protokołu z XXVIII  sesj i .  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy ktoś  z Radnych wyznaczonych do 

zapoznania się  z protokołem z poprzedniej  sesj i  chciałby wnieść  do niego poprawki.  

Radny Andrzej  Starzec i  radna Barbara Szkodzińska oznajmil i ,  iż  zapoznal i  się  z 

protokołem i  nie wnoszą  uwag. Protokół uznano za przyję ty. Do zapoznania się  z 

protokołem z XXIX sesj i wyznaczono radną  Joannę  Wieczorek i  radnego Leszka 

Wróbla. 

Ad.4. Wnioski z posiedzeń  komisj i  stałych Rady Gminy Wymiarki. 

 Brak wniosków. 

Ad.5. Wniosek o powołanie Skarbnika Gminy Wymiarki. 

 Przewodniczący Rady Gminy, Pan Piotr Adamek poprosi ł  Wój ta Gminy, 

Panią  Anitę  Staszkowian o przedstawienie wniosku o powołanie Skarbnika. 

Wniosek został odczytany. Jego treść  stanowi załącznik nr 3  do protokołu. Na 

sesję  dotarła radna Joanna Wieczorek. Od tej  pory w sesji  uczestniczyło 14 

radnych. 

Ad. 6.  Interpelacje i  zapytania radnych. 

1. Radny Edward Kowalów: 
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•  Zdaniem radnego interpelacje dotyczące dróg nie są  real izowane. 

Wielokrotnie zgłaszał  konieczność  remontu poszczególnych ul ic w 

Wymiarkach, ale do tej  pory nic nie zrobiono ( Ul . Strzelecka, 

Matejki ,  Kościuszki, Wiejska, Witoszyn Górny, Lutynka). 

•  To co leci z kranów w Wymiarkach to nie woda a błoto. Brudna woda 

powoduje uszkodzenia sprzę tów gospodarstwa domowego i  przyczyni  

się  do chorób mieszkańców Gminy Wymiarki.  

2. Radny Piotr Kowalski:  

•  Ostatnio radny miał  sposobność  spotkać  się  z przedstawicielami 

powiatu, których oprowadzi ł  po drogach w Gminie Wymiarki,  aby 

pokazać  i le jest do zrobienia. Ponadto zaproszono na sesję  Starostę 

Żagańskiego, jednakże nie mogła się  zjawić  ze względu na obowiązki  

służbowe. Radni musza wybrać  się  wspólnie na sesję  powiatu, nie ma 

innej  moż l iwo ści aby przedstawić  swoje problemy. 

•  Czy odbyła się  już kontrola KS ISKRA po względem wydatków? Klub 

nie dba o sprzę t ,  który zakupiono za gminne pieniądze. Siatki  wiszą  

na bramkach od dłuższego czasu i  niszczeją .    

•  Trzeba się  zastanowić  nad moż l iwo ścią  obniżenia ciśnienia wody aby 

nie dochodzi ło do tak częstych awari i  wodociągu. 

3. Radny Jerzy Pi lny: 

•  Jaka f irma remontuje stadion w Wymiarkach. Czy płyty z rozbiórki  

zostaną  przekazane tej  f i rmie czy planowana jest ich sprzedaż? Radny 

słyszał, że płyty sprzedano osobie prywatnej . Przed remontem była 

mowa o tym, że płyty zostaną  wykorzystane do remontu drogi  na 

oczyszczalnię . 

•  Pierwszy raz po awari i  woda leciała, aż  tak brudna. Wystarczyło 

odkręcić  hydranty i  spuścić  z nich wodę  aby nieco się  oczyści ła. 

Odpowiedzialny za to jest Pan Tomasz Dziok, kierownik Referatu 

Gospodarki Komunalnej , Inwestycj i  i  Ochrony Środowiska w Urzędzie 

Gminy Wymiarki. 

Ad.7. Odpowiedzi na zapytania i  interpelacje. 

 Na wstępie Pani Wójt przekazała zgromadzonym niel icznie mieszkańcom 

zdjęcia naszego wodociągu. Obrazowały one fatalną  kondycję  w jakiej  znajdują  się 

rury przez, które płynie nasza woda. Ponadto przedstawiła zgromadzonym próbki  

wody pobrane 26 czerwca w różnych miejscach Gminy Wymiarki z gospodarstw 

domowych. Większość  próbek zawierała wizualnie czystą  wodę .  Jedynie dwa słoiki  
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zawierały mę tną ,  żółtą  wodę .  Przyczyny takiego stanu rzeczy nie są  znane. Pani  

Wójt poinformowała, że 26 czerwca odbyła się  również  kontrola sanepidu. 

Przedstawiciele instytucj i  wybral i  się  do mieszkań ,  w których zgłaszano że woda 

jest brudna. Po ich przybyciu okazało się ,  że woda jest czysta. Sanepid warunkowo 

dopuści ł  nasz wodociąg do użytku. Jeś l i  mieszkańcy będą  nadal będziemy 

propagować   taki wizerunek, że nasza woda do niczego się  nie nadaje to może się  

zdarzyć ,  że sanepid wreszcie zamknie ujęcie w Borowym. Musimy przeczekać  do 

momentu wybudowania nowej  hydroforni, co jest planowane na 2014 rok. 

 Przekazano do badań  próbki wody, zarówno do sanepidu jak i  pewnej  f i rmy 

aby nie było wą tpl iwości co do wyników badań  i  insynuacj i  co do ich 

wiarygodności. Logicznym jest, że po awariach woda leci brudna. Ponadto zlecono 

wykonanie badań  wody z wybranych studni na prywatnych posesjach w Witoszynie 

i  w Wymiarkach. 

 Radny Leszek Wróbel  zapytał jak długo jeszcze będzie się  mówić  o tym, że 

gmina nie ma na wodę  pieniędzy. Uznał, że już wcześniej  informował o kiepskiej  

kondycj i  f inansowej gminy. Pani Wójt oznajmiła, że na budowę  nowego ujęcia 

gmina będzie starał s ię  pozyskać  środki z PROW lub innego źródła. Dodała,  że 

nasze plany budowy hydroforni spotkały się  z aprobatą  przedstawiciel i  

województwa więc możemy l iczyć  na wsparcie z Urzędu Marszałkowskiego. 

 W dalszej  części posiedzenia głos zabral i  goście zaproszeni, którzy 

zawodowo zajmują  się  poszukiwaniem ujęć  wody. Hydrogeolog poinformował, że 

obecnie rozpoznano na naszym terenie 2 warstwy wodonośne. W Witoszynie i  w 

Wymiarkach (ul. Kasztanowa). W ciągu 2 tygodni po uprzednim zbadaniu tych 

miejsc,  będzie można okreś l i ć  czy któreś  z nich pozwoli  na budowę  hydroforni.  

Następnie przedstawiciel f i rmy wykonującej odwierty poinformował, że niebawem 

rozpocznie się  także czyszczenie zbiornika wyrównawczego w Borowym. Na 

pytania radnych dotyczące moż l iwo ści pozostania przy ujęciu w Borowym 

przedstawiciel f i rmy poinformował, że budowa nowego ujęciu nie wchodzi w grę  na 

tym terenie. Grozi ło by to skażeniem bakteriologicznym. Ponadto złoża wody 

wyczerpują  się  w tym miejscu na co wskazuje podwyższony poziom żelaza. Radny 

Piotr Kowalski zaproponował zmniejszenie ciśnienia wody aby nie dochodzi ło do 

tak częstych awari i ,  specjaliści jednak nie podziel i l i  jego zdania. Poinformowali,  że 

zmniejszenie ciśnienia doprowadzi do tego, że mieszkańcy w blokach nie będą  mieć  

wody. W kwesti i  budowy nowej  hydroforni specjal iści poinformowali ,  że koszt  

takiego przedsięwzięcia zależny jest od i lości i jakości wody (opracowania 

technologi i  jej  uzdatniania). 



5 

 

 Radni pytal i  czy szukano na wody w okol icach cegielni na Witoszynie, gdyż  

ich zdaniem woda tak była od zawsze. Fachowcy oznajmil i ,  że w tym miejscu jest 

woda, ale są  to zbyt  cienkie warstwy wodonośne umiejscowione na i łach, nie  

wystarczające na budowę  nowego ujęcia dla gminy. 

 Przewodniczący Rady Gminy oznajmił ,  ze przez lata nikt nie podją ł  się 

szukania nowego ujęcia. Trzeba zrezygnować  z ujęcia w Borowym ze względu na 

niedogodności,  w tym koszty przesyłu. Ponadto Pani Wójt poinformowała, że 

wszelkie dane dotyczące wody powinny być  potwierdzone na piśmie. Ostatnimi 

czasy rozsiewane są  plotki  jakoby w wodzie znajdowały się  bakterie, jednakże 

żadne badania próbek wody nie potwierdzają  tych doniesień .  Mieszkańcy sami sobie 

szkodzą  w ten sposób. Na wypadek awari i  można pobrać  wodę  do celów 

spożywczych ze świetl icy w Lubieszowie. Jeś l i  miel ibyśmy podstawić  beczkowóz 

uprzednio trzeba byłoby zbadać  wodę  a to trwa.  

 Pani Wójt oznajmiła, że mieszkańcy muszą  uzbroić  się  w cierpl iwość  jeś l i  

chodzi o gospodarkę  wodną .  Obecnie gmina ponosi podwójne koszty jeś l i  chodzi o 

wodę .   Staramy się  poprawić  jakość  wody w Borowym a jednocześnie wykonujemy 

odwierty w poszukiwaniu nowego ujęcia. W jednych mieszkaniach woda jest czysta, 

w innych brudna. Nie ma racjonalnego wyt łumaczenia jak do tej pory. W rurach 

znajduje się  szlam. Spuszczenie wody z hydrantów niewiele daje. Jedna awaria 

pociąga za sobą  drugą .  Pani Wójt dodała, że niektórzy mieszkańcy często w sposób 

nielegalny pobierają  wodę .  Mają  dodatkowe krany, poza l icznikiem. Ponadto 

zaopatrują  się  w wodę  z hydrantów do podlewania ogródków, napełniania basenów, 

i tp. Tego typu działania również mają  wpływ na kondycję  wodociągu.  

 W dalszej  części głos zabrał Pan Tomasz Dziok, który poinformował, że od 

ostatniej  sesj i  która miała miejsce 5 czerwca niewiele udało się  załatwić  w sprawie 

dróg. Począ tkowo pogoda utrudniała pracę ,  następnie wyskoczyły awarie. Ponadto 

brakuje osób do pracy, ciężko jest uzyskać  wymagany stan osobowy. W sprawie 

remontu boiska Pan Dziok poinformował, że ma powstać  ogrodzenie w systemie 

panelowym. Zdemontowane płyty betonowe stadionu mają  być  składowane obok 

oczyszczalni  a następnie wykorzystane do naprawy drogi . W sprawie spuszczania 

wody z hydrantów Pan Kierownik poinformował, ze tego typu praktyki sprawdzają 

się  jedynie  przy sprawnych sieciach wodociągowych.  

 Odnosząc się  do doniesień  o rzekomym sprzedawaniu płyt z ogrodzenia 

stadionu Kierownik Dziok poinformował, że nikomu płyty nie zostały odsprzedane. 

Wyj ą tkowo ki lka płyt  przekazano dla jednego Pana. Pozostałe płyty wykonawca 

musi przekazać  dla gminy.  
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 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Starostwo Powiatowe nic nie 

robi w kwestiach dróg. Pan Dziok oznajmił  natomiast, ze po spotkaniu jakie miało 

miejsce  20.06.13 r.  powiat zobl igował się  do przekazania t łucznia, którym 

będziemy własnymi si łami usypywać  pobocza. Radny Cezary Hoffman zapytał jaki 

koszt  poniosła gmina badając próbki wody w związku z plotkami o bakteriach, i tp.  

ostatnim czasie. Pani Wójt poinformowała, że koszt ten sięga ok. 3.600 zł. Radny 

Hoffman zaapelował do radnych i  mieszkańców aby zastanowić  się  zanim na razie 

się  gminę  na takie niepotrzebne koszty. 

Radny Zbigniew Babiarz oznajmił ,  że nie dziwi go fakt że ludzie na awari i  

nie chcą  pracować .  Dostając 10 zł/godz. lub dzień  wolny nie są  zmotywowani do 

pracy. Pani Wójt oznajmiła, że stawka została wyl iczona na podstawie wynagrodzeń  

tychże pracowników, w Urzędzie nie zarabia się  wiele wbrew pozorom. Radny 

Leszek Wróbel oznajmił ,  iż jego zdaniem pracownicy pracujący podczas awari i  

powinni otrzymać  ciepły posi łek, można wynająć  catering. Ponadto powinni 

otrzymywać  dodatkowe wynagrodzenie za pracę  w nadgodzinach. Radny Piotr  

Kowalski uznał, że zamiast dokładać  kosztów można by wynająć  f i rmę  z zewną t rz 

do usuwania awari i ,  która wykonała by prace taniej . 

Ad.8.  Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w 

okresie między sesjami. 

• 11 czerwca miało miejsce wspólne posiedzenie komisji w sprawie dotyczące 

gospodarki odpadami. 

• 2 czerwca wpłynęły uchwały Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze dotyczące Uchwały Nr XXVIII/164/2013 i Uchwały Nr XXVIII/165/2013 

Rady Gminy Wymiarki  z dnia 5 czerwca 2013 r. Stwierdzono w nich nieistotne 

naruszenie prawa. 

• 24 czerwca do Rady Gminy Wymiarki wpłynęła z Lubuskiego Urzędu 

Wojewódzkiego przekazana wg właściwości skarga jednego z mieszkańców Gminy 

Wymiarki na Wójta. Dotyczy ona łamania procedur rozpatrywania przez Wójta 

Gminy Wymiarki wniosku o umorzenie zaległości w zapłacie podatku od 

nieruchomości za 2012 r. 

• 25 czerwca odbyło się wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy Wymiarki, na 

którym przedstawiona została kandydatka na Skarbnika Gminy Wymiarki. 

Ad. 9. Sprawozdanie Wójta Gminy Wymiarki z działań  podejmowanych w 

okresie pomiędzy sesjami. 
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 25 czerwca 2013 r. podpisano umowę  na odbiór odpadów z f i rmą  PEKOM z 

Żar.  Firma jako jedyna startowała do trzeciego przetargu i  go wygrała. Firma 

poinformowała, że dostarczy niebawem kosze dla mieszkańców. TEW zabrał  

wszystkie swoje kosze, wycofał się  z naszego terenu. Firmy, które do tej  pory miały 

umowę  z tą  f i rmą  mogą  podpisać  umowę  z PEKOMEM. Odbył się  przetarg na 

wykonanie sieci wodociągowej i  burzowej  na ul. Wiejskiej  i  I Maja w Wymiarkach. 

Startowały 2 f i rmy, w przyszłym tygodniu zostanie podpisana umowa i  będą  mogły 

rozpocząć  się  prace. Stan tych dróg wskutek remontu chwilowo ulegnie 

pogorszeniu.  

 Pani Wójt oznajmiła, że odbyło się  spotkanie z przedstawicielami powiatu 

w sprawie organizacj i  dożynek powiatowych w Wymiarkach. Imprezę  zaplanowano 

na 18 sierpnia. Droga oraz stadion powinny być  do tego czasu zrobione. W 

międzyczasie miały miejsce awarie sieci wodociągowej. Ponadto przekazano do 

kontrol i  dokumentację  dotyczącą  boiska. Urząd Gminy odwiedzi l i  także 

przedstawiciele LUW w sprawie systemu ostrzegania. 25 czerwca przyznano 

stypendia Wójta za wybitne osiągnięcia naukowe, sportowe i  artystyczne w roku 

szkolnym 2012/2013, które zostaną  przyznane of icjalnie podczas zakończenia roku 

szkolnego.   

Ad. 10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

Przed przystąpieniem do głosowania Przewodniczący Rady Gminy, Pan Piotr 

Adamek zapytał radnych czy mają  pytania dotyczące anal izowanych na sesj i 

dokumentów, t . j .  sprawozdania z wykonania budżetu za 2012 r. wraz z informacją  o 

stanie mienia komunalnego Gminy (zał. Nr 4 ), opini i  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej w Zielonej  Górze o tym sprawozdaniu (zał.  Nr 5),  sprawozdania 

f inansowego za 2012 r. (zał. Nr 6), wniosku Komisj i  Rewizyjnej (zał. Nr 7) oraz 

opini i  Regionalnej  Izby Obrachunkowej o tymże wniosku (zał. Nr 8). W związku z 

tym, że radni nie wnieś l i  uwag dotyczących w/w dokumentów Przewodniczący Rady 

Gminy poprosi ł  W-ce Przewodniczącą  Rady Gminy, Panią  Hal inę  Kiszkę  o 

odczytanie opini i  Regionalnej  Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Gminy za rok 2012 wraz z informacją  o stanie mienia Gminy. Opinia 

została odczytana, uwag nie wniesiono. Następnie Przewodniczący Rady Gminy 

zwróci ł  się  do Przewodniczącej  Komisj i  Rewizyjnej , Pani Janiny Bednarz o 

odczytanie wniosku Komisj i  Rewizyjnej  Rady Gminy Wymiarki dotyczącego 

udzielenia absolutorium Wójtowi oraz opini i  Regionalnej  Izby Obrachunkowej w 

Zielonej  Górze o tymże wniosku. Opinię  odczytano, uwag nie wniesiono. 
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 Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy mają  uwagi do projektu 

uchwały w sprawie rozpatrzenia i  zatwierdzenia sprawozdania f inansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2012 r.  Z racj i  tego, że nie 

wniesiono żadnych uwag Przewodniczący poprosi ł  W-ce Przewodniczącą ,  Panią  

Hal inę  Kiszkę  o odczytanie projektu uchwały. Następnie przystąpiono do 

głosowania. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych, zatem uchwała 

została przyję ta jednogłośnie. Uchwała Nr XXIX/166/2013 stanowi załącznik nr 9  

do protokołu. 

 Następnie W-ce Przewodnicząca odczytała treść  projektu uchwały w sprawie  

 absolutorium. Radni  nie wnieś l i  uwag. W głosowaniu brało udział 14 radnych, 

którzy większością  głosów przyję l i  projekt uchwały (13 głosów ZA, 1 

WSTRZYMANY). Uchwała Nr XXIX/167/2013 stanowi załącznik Nr 10 do 

protokołu. 

 Następnie radni skupi l i  się  na projekcie uchwały w sprawie powołania 

Skarbnika Gminy Wymiarki. Projekt został  odczytany przez W-ce Przewodniczącą  

Rady Gminy. Uwag nie wniesiono. W głosowaniu wzię ło udział 14 radnych, którzy 

przyję l i  projekt jednogłośnie.  Uchwała Nr XXIX/168/2013 stanowi załącznik Nr 

11 do protokołu. 

Ad. 11. Wolne wnioski i  zapytania. 

1. Radny Piotr Kowalski 

•  Radni muszą  wybrać  się  grupą  na kolejną  sesję Rady Powiatu aby 

przedstawić  Starościnie swoje problemy, gdyż  do tej  pory o Wymiarkach w 

powiecie się  nie pamię ta. 

Radny Cezary Hoffman dodał, że nie wszyscy radni powiatu 

zapomniel i  o Wymiarkach. Pochwali ł  Pana Krzysztofa Jarosza za pomoc 

m.in. przy organizowaniu dojazdu dzieci na zajęcia sportowe. 

•  Przy drodze za Lutynką  w kierunku Żar (obok autostrady) tylko jedno 

pobocze jest wykoszone. Trzeba to zgłosić  do powiatu żarskiego. 

2. Radna Barbara Szkodzińska: 

•  Powiat powinien kosić  całe pobocza dokładnie a nie tylko boki.  Zwierzyna 

chowa się  w trawie przy drodze co stwarza niebezpieczeństwo dla 

kierowców. 

Ad. 12. Zamknięcie obrad XXIXsesj i .  

Wskutek wyczerpania porządku obrad Pan Piotr Adamek- Przewodniczący 

Rady Gminy Wymiarki zamkną ł  obrady XXIX Sesj i  Rady Gminy Wymiarki . Na tym 
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protokół zakończono. Protokół zawiera 9 stron, ponumerowanych od 1 do 9. Sesja 

trwała nieprzerwanie od godz. 16:00 do godz. 18:07. 

 

 

  Protokołowała:                                                         Przewodniczący Rady 

 

Paul ina Czubińska                                                        Piotr Adamek 


